
Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Komisie životného prostredia a verejného poriadku Miestneho 

zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Petržalka 

 

konaného dňa 14.09.2023 

v zasadacej miestnosti Miestneho úradu mestskej časti Bratislava-Petržalka na 8. poschodí  

č. dverí 816 

 

Prítomní: Ing. Lenka Milincká, Gréta Gregorová, Juraj Valocsay, Mgr. Natália Podhorná (od 

17:20), Jakub Kuruc, Mgr. Mária Riganová, RNDr. Andrej Machlica, PhD., Ing. arch. Elena 

Pätoprstá, Mgr. Ján Kaľavský 

Ospravedlnení: Ing. Samuel Bezák, Mgr. Michal Sabo 

Neprítomní: - 

Hostia: Ing. arch. Viktor Kasala, Ing. Matúš Súlovec, Zdenko Pek 

Trvanie: od 17:00 do 19:35 

PROGRAM: 

1. Schválenie programu rokovania komisie 

2. Zmeny a doplnky – Lokalita Nové LIDO 

3. IZ chodníky a cyklochodníky pri NS MHD 

4. Informácie o monitorovacích staniciach čistoty vzduchu SHMÚ + iné (p. Súlovec) 

5. Návrh na obstaranie krajinno-architektonickej štúdie „Humenské námestie“ 

6. Rôzne (požiadavky z predchádzajúcej komisie + iné) 

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku začala zasadnutie, predsedníčka Ing. Lenka 

Milincká privítala členov komisie a navrhla ihneď prejsť k schváleniu bodov programu. 

 

 

 

 

 

 



BOD 1 – Schválenie programu rokovania komisie 

Predsedníčka Lenka Milincká predstavila členom komisie jednotlivé body programu a spýtala 

sa členov komisie, či súhlasia s bodmi programu. 

Hlasovanie: 

Prítomných: 8 

Za: 8 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0  

 

BOD 2 – Zmeny a doplnky - lokalita Nové LIDO 

Pán Viktor Kasala predstavil členom komisie prostredníctvom prezentácie materiál ohľadom 

zmien a doplnkov k plánovanej výstavbe v lokalite Nové LIDO. Zároveň predložil na 

nahliadnutie urbanistickú štúdiu ohľadom predmetného územia v tlačenej forme. 

 

O 17:20 sa pripojila ku komisii pani Natália Podhorná, ktorá sa predtým ospravedlnila, že bude 

meškať. 

 

Prebehla diskusia. 

 

Pán Machlica sa zaujímal, či danú štúdiu pripomienkovala aj odborná obec a či k štúdii vydávala 

aj svoje stanovisko. Pán Kasala informoval o tom, že v rámci pripomienkového konania sa 

k štúdii vyjadrovali samozrejme aj odborní pracovníci hlavného mesta, mestskej časti 

Bratislava-Petržalka alebo iných dotknutých inštitúcií (napr. SVP). 

 

Pani Pätoprstá si odfotila urbanistickú štúdiu ohľadom predmetného územia v tlačenej forme 

pre svoje účely, na čo ju pán Kasala upozornil, že ide o dokument, ktorý nie je možné 

zverejňovať a nie je ani zverejnený na webe mesta. 

Pani Pätoprstá sa pýtala, aký vplyv bude mať navýšenie územia o 4 metre na existujúcu zeleň 

alebo na charakter územia (výhľady). Pán Kasala odpovedal, že išlo o ekonomické riešenie aj 

kvôli podzemným vodám (nemožnosť vybudovať podzemné parkoviská) a zeleň 

pravdepodobne vo veľkej miere nebude zachovaná. 

Pán Kuruc vysvetlil, že zámerom poslancov bude zachovať pokiaľ možno čo najväčšie 

množstvo zelene, aj možnosť využívať územie pre čo najširšiu verejnosť. 

Pán Machlica sa spýtal na dopadovú štúdiu ohľadom podzemných vôd a kto ju bude riešiť. Pani 

Milincká vysvetlila, že sa to rieši v rámci EIA, ktorú si musí dať vypracovať už samotný 

investor. Pani Pätoprstá spomenula generel vodných tokov vypracovaný hlavným mestom. 

 

Uznesenie č. 4/2023: 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku mestskej časti Bratislava-Petržalka zobrala 

bod 2 na vedomie. 



 

Hlasovanie: 

Prítomných: 9 

Za: 8 

Proti: 0 

Zdržal sa: 1 

 

BOD 3 – IZ chodníky a cyklochodníky pri NS MHD 

Pán Viktor Kasala predstavil členom komisie materiál ohľadom investičného zámeru 

„Petržalská os – chodníky a cyklochodníky - chodníky č. 1-9“. Účelom je sprístupniť všetky 

zastávky MHD, aj nové plánované v rámci električkovej trate, pre peších z obytných území. 

Zároveň predložil k nahliadnutiu situačný výkres k cyklochodníkom v Petržalke. 

 

Prebehla diskusia. 

 

Pán Machlica sa informoval, v akom časovom horizonte sa prezentované chodníky budú 

budovať. Pán Kasala vysvetlil, že chodníky budú budované súčasne s električkovou traťou. 

 

Pán Kuruc mal otázku ohľadom toho, či sa koncepcii budú venovať rovnakí architekti, na čo 

pán Kasala odpovedal, že by sa tejto problematike do budúcnosti mohla venovať mestská časť 

Bratislava-Petržalka vo vlastnej réžii. 

 

Pani Pätoprstá sa pýtala na vybudovanie chodníkov popri električkovej trati, pretože existuje 

obava, že peší chodci budú využívať cyklotrasu ako chodník. Pán Kasala informoval, že 

momentálne nie sú plánované chodníky pozdĺž električkovej trate. 

 

Pán Machlica navrhol, aby sa vytvorila mapka (vizualizácia) ohľadom chodníkov vhodná na 

odkomunikovanie pre verejnosť, napríklad aj prostredníctvom petržalských novín, web stránky 

a pod. Mapka by mala byť prehľadná, aby z nej každý občan vedel pochopiť kadiaľ chodníky 

vedú. 

 

Uznesenie č. 5/2023:  

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku zobrala bod 3 na vedomie. 

 

Hlasovanie:  

Prítomných: 9 

Za: 9  

Proti: 0  

Zdržal sa: 0 

 

BOD 4 – Informácie o monitorovacích staniciach čistoty vzduchu SHMÚ + iné (p. Súlovec) 



Pán Matúš Súlovec predstavil členom komisie zámer spojazdniť senzorickú sústavu na území 

Petržalky. Jedná sa o meranie množstva pevných častíc s označením PM10 v ovzduší, ale aj 

ozónu, CO2 a podobne. V súčasnosti sa čaká na vyjadrenie zo strany SHMÚ. 

 

Prebehla diskusia. 

 

Pán Machlica sa pýtal, či bude môcť pripomienkovať umiestnenie meracích staníc. Pán Súlovec 

vysvetlil, že v podstate áno, ale záleží na tom, či sa v okolí nachádzajú zdroje znečistenia 

a podobne. Odporučil kontaktovať pani Kamhiyehovú ako vedúcu OŽPaÚR. 

 

Pani Milincká sa spýtala na počet meračov, na čo pán Súlovec odpovedal, že na začiatok je 

vhodné umiestniť asi 10 meračov rozmiestnených po celom území Petržalky. Zároveň doplnil, 

že z finančného hľadiska je výhodnejšie zabezpečiť senzory z vlastných zdrojov MČ. 

 

Pán Kuruc sa informoval ohľadom presnosti meračov z vlastných zdrojov, pán Súlovec 

informoval o spolupráci s pracovníkom z SHMÚ, pomocou ktorého  boli merače aj otestované 

priamo v SHMÚ. Zároveň pán Kuruc požiadal o podklady k počtu, rozmiestneniu a pod. 

Momentálne sa však čaká na podpis zmluvy s SHMÚ, následne bude možné sprístupniť ďalšie 

informácie. 

 

Pán Valocsay sa spýtal na spoľahlivosť senzorov a kto bude odborne vyhodnocovať dáta z nich. 

Pán Súlovec vysvetlil, že sa budú testovať najskôr na Trnavskom mýte. Záleží v akom období 

budú senzory používané (ročné obdobie). 

 

Členovia komisie sa zhodli, aby informácie z meraní boli pravidelne zverejňované a dostupné 

pre občanov. 

 

 

Uznesenie č. 6/2023:  

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku zobrala ústne podanú informáciu v rámci 

bodu 4 na vedomie. 

 

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 9 

Za: 9 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0 

 

BOD 5 – Návrh na zverenie pozemku a obstaranie krajinno-architektonickej štúdie 

„Humenské námestie“ 

Pán Zdenko Pek predstavil členom komisie materiál ohľadom návrhu na zverenie pozemku 

a následné obstaranie krajinno-architektonickej štúdie „Humenské námestie“. 

Prebehla diskusia 

 



Pani Riganová sa spýtala na potrubie vedené pod zemou na Humenskom námestí, ktoré 

spôsobuje ničenie trávnatého porastu ak po ňom vo väčšej miere prechádzajú ľudia. Pani 

Pätoprstá odpovedala, že sa jedná o teplovodné potrubie. Ďalej sa informovala, či je možné 

vysadiť vzrastlú  zeleň k parkovisku a oddeliť tak daný priestor. Pán Pek odpovedal, že je to 

predmetom následnej štúdie. 

 

Pani Podhorná doplnila, že proces zverovania bude pravdepodobne dlho trvať, takže samotný 

proces revitalizácie námestia bude určite záležitosťou rokov. 

 

Pani Pätoprstá sa dotazovala, či je možné vypracovať na oddelení MČ projekt a následne ho 

predstaviť na hlavnom meste. Hlavné mesto by vedelo poskytnúť náhradnú výsadbu z vlastných 

zdrojov. Pán Pek odpovedal, že je to samozrejme jedna z možností. 

 

Pán Kaľavský sa pýtal na doplnenie aj iných prvkov ako je zeleň, hlavne spomenul hniezdnu 

stenu pre vtáctvo. Pán Kuruc odpovedal, že poslanci budú samozrejme pripomienkovať daný 

projekt a budú tento prvok navrhovať, nakoľko Humenské námestie je ideálnym priestorom. 

 

Uznesenie č. 7/2023:  

 

Komisia životného prostredia a verejného poriadku 

a) Žiada starostu mestskej časti Bratislava-Petržalka o vypracovanie a zaslanie žiadosti o 

zverenie pozemku registra C-KN v k.ú. Petržalka, par. číslo 2523/1 – zastavaná plocha a 

nádvorie o výmere 7 819m2 vedená na LV 1748 hl. mestu Bratislava do správy mestskej časti 

Bratislava – Petržalka. 

 

Termín do: 31.12.2023 

 

b) Žiada starostu mestskej časti Bratislava – Petržalka, aby zabezpečil prípravu na 

obstaranie krajinno-architektonickej štúdie na južnú časť parcely 2523/1 (v zmysle priloženej 

fotodokumentácie), za účelom návrhu budúcej podoby verejného parku na Humenskom námestí. 

 

Termín do:  90 dní od zverenia pozemku do správy mestskej časti Bratislava - Petržalka 

 

 

Hlasovanie: 

Prítomných: 9 

Za: 9 

Proti: 0  

Zdržal sa: 0 

 

BOD 6 – Rôzne (požiadavky z predchádzajúcej komisie + iné) 

 

Pani Milincká prečítala požiadavku pani Riganovej z predchádzajúcej komisie a odporučila jej 

kontaktovať pani Jančokovú ohľadom určenia vhodného priestoru pre konanie akcie „Kolobeh“. 

Členovia komisie sa zhodli na podpore akcií typu „Kolobeh“ na pozemkoch v správe MČ, 

nakoľko sa jedná o ekologické aktivity rozvíjajúce komunity. 

 



Ďalej prečítala požiadavku pána Machlicu ohľadom environmentálnych záťaží (EZ). K jeho 

požiadavke bola predložená odpoveď zo SAŽP. Pýtal sa na bližšie informácie k pravdepodobnej 

EZ pri Chorvátskom ramene. 

Komisia v nadväznosti na prebiehajúci proces zisťovania stavu environmentálnych záťaží na 

území mestskej časti Petržalka, žiada Oddelenie životného prostredia a územného rozvoja o 

vypracovanie a odoslanie žiadosti na Okresný úrad v Bratislave o sprístupnenie dokumentov 

uložených v registri dokumentov k príslušným EZ evidovaným v registri environmentálnych 

záťaží na území mestskej časti Bratislava - Petržalka. Jedná sa o všetky EZ identifikované a 

aktualizované listom SAŽP zo dňa 11.9.2023 pre mestskú časť Petržalka. 

 

Pán Machlica sa ďalej informoval ohľadom injektáže inváznych drevín, ktorá prebehla na území 

Petržalky. Zároveň požiadal o kompletné informácie ohľadom tejto injektáže, akým spôsobom 

bola financovaná (granty, vlastné zdroje) a akou látkou boli dreviny injektované. 

 

Na záver poďakovala predsedníčka komisie Ing. Lenka Milincká všetkým členom komisie a 

hosťom za účasť. 

 

 

 

Ing. Lenka Milincká 

predsedníčka komisie, v.r. 

Zapísané dňa 14.09.2023 

Zapísala: Bc. Zuzana Brzová 


